
De heer Nicolaı̈ sprak over de
ernst van de situatie voor 1994, maar
ook na 1994. Er is zeker sprake van
het wakend oog en oor. Elke keer als
er geruchten of vermoedens van
corruptie zijn, wordt dat strafrechte-
lijk onderzocht. Een duidelijke
uitkomst geldt als afdoende. Dat is
ook voor de periode voor 1994
gebeurd zonder dat dit resulteerde in
gevallen van corruptie. Laten wij
daar blij over zijn.

Mevrouw Halsema sprak over het
niet informeren door het college op 6
oktober 1998. Zoals ik in eerste
termijn al aangaf, heeft het college
tijdens de presentatie ook een aantal
voorgenomen bevindingen met mij
besproken. Deze voorgenomen
beslissingen hadden betrekking op
de hoofdzaak, de groei-informant en
het XTC-traject. Ik kan daar verder
niet op ingaan.

Tot slot kom ik bij de moties.

Mevrouw Halsema (GroenLinks):
Voorzitter! Ik heb nog geen antwoord
gekregen op mijn vraag over de deal.
Het gaat om het gesprek dat nu
alleen vanwege de veiligheid zou
hebben plaatsgevonden. Zoals de
minister in eerste termijn zei, heeft
dat een aantal onverwachte en
schokkende dwarsverbanden laten
zien. Wat waren die dwarsverban-
den? Ik snap dat de minister is
gebonden aan enige geheimhouding,
maar ik kan mij voorstellen dat hij
dat kan zeggen binnen het kader van
datgene wat de commissie al heeft
geschreven.

Minister Korthals: Voorzitter! Ik vind
het echt moeilijk om hierover te
spreken. Dat is een probleem. Ik
dacht overigens dat wij gisteren over
een niet onbelangrijk dwarsverband
hadden gesproken.

Ik denk dat het verstandig is over
de motie van de heer Van Oven het
zwijgen te doen, want ik vind dat
primair een zaak die de Kamer
aangaat. Ik herhaal dat ik bereid ben
de Kamer regelmatig te informeren.
Hoe dat moet gebeuren, dat moet de
Kamer zelf uitzoeken naar mijn
gevoel. Dat is geen zaak die de
regering direct aangaat.

Dan kom ik op de motie van de
heer Van de Camp. Daarin wordt
gesproken over een integraal
feitenonderzoek door de daarbij
betrokken functionarissen. Dat zijn de
mensen die primair ook het
strafrechtelijk onderzoek moeten
uitvoeren. Het strafrechtelijk

onderzoek gaat naar mijn idee voor.
Wij willen primair de daders te
pakken krijgen. Dat geldt voor
post-Fort-zaken, maar ook voor
zaken, betrekking hebbend op
bijvoorbeeld oorlogsmisdadigers. De
volgorde is dus omgekeerd aan het
dictum van de motie, waarin eerst
wordt gesproken over de feiten en
dan het strafrechtelijke. Het
feitenonderzoek kan namelijk zaken
aan het licht brengen die daarna
strafrechtelijk onbruikbaar zijn,
omdat ze dan onvoldoende
bewijskracht met zich brengen. In het
verleden is al een feitenonderzoek
uitgevoerd. Dat leidde tot onbeant-
woorde vragen. Dat moeten wij niet
nog eens herhalen. Met het oog
daarop verzoek ik de heer Van de
Camp – over de constateringen in de
motie valt ook nog wel iets te zeggen
– om zijn motie aan te houden,
totdat er is gesproken over het
integrale onderzoek, zoals wij dat
voor ogen hebben.

Mevrouw Halsema (GroenLinks):
Voorzitter! Dat betekent dus dat,
ondanks dat in het dictum wordt
gesteld dat het feitenonderzoek
voorafgaat aan het strafrechtelijk
onderzoek, de minister de aanne-
ming van de motie niet ontraadt.

Minister Korthals: Ik ontraad de
aanneming van de motie wel, want
deze belemmert het strafrechtelijk
onderzoek, al zouden wij daar een
mouw aan kunnen passen door een
en ander om te wisselen of gelijk te
schakelen. Een heleboel feitelijke
dingen die tot het integraal
onderzoek behoren, behoeven naar
mijn gevoel niet belemmerend te
werken ten aanzien van het
strafrechtelijk onderzoek. Ik kan
echter niet helemaal overzien hoe
dat precies zit. Daarom lijkt het mij
nuttig daarover de Kamer te
berichten en daar dan over te
spreken. Dat moet zo snel mogelijk
gebeuren, maar ondertussen zullen
wij proberen om zoveel mogelijk
zaken integraal te beschouwen.

Mevrouw Halsema (GroenLinks): Ik
verzoek de minister wel om in de
brief die hij de Kamer doet toeko-
men, uit te leggen waarom naar zijn
idee een feitenonderzoek, vooraf-
gaand aan een strafrechtelijk
onderzoek, eigenlijk niet goed is. Dat
is mij tot nu toe onduidelijk, maar
het gaat wel om een van de aanbe-
velingen van de commissie. Ik voel

daar wel veel voor. De commissie
vindt dat op basis van haar eigen
onderzoek zeer noodzakelijk.

Minister Korthals: Ik zal daar op
terugkomen in de brief.

De heer Van de Camp (CDA): Ik
neem de overweging van de minister
buitengewoon serieus, ware het niet
dat ik fysiek gehandicapt ben door
het feit dat wij hopelijk donderdag
op reces gaan. U zei in een tussenzin
dat u halverwege de zomer – ik zou
bijna zeggen: een bekend fenomeen
bij dit kabinet – ons een brief zult
sturen. Is er met u een predeal te
sluiten dat wij die brief op
donderdagmiddag 12.00 uur hebben?

Minister Korthals: Het antwoord
daarop is ’’nee’’. Het is daarvoor te
ingewikkeld. Bovendien probeert u
mij juist van predeals af te brengen.
Ik moet daar dus voorzichtig mee
zijn. Los daarvan, denk ik dat het
onverstandig is om dat te doen. Het
is daarvoor een te belangrijke en
ingewikkelde zaak. Ik ben wel bereid
om tot een integraal onderzoek te
komen. Het gaat alleen even om de
vormgeving.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, op een
nader te bepalen tijdstip over de
moties te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 0.29 uur

©

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. een koninklijke boodschap, ten
geleide van het voorstel van wet
Wijziging van de Luchtvaartwet
inzake de beveiliging op luchtvaart-
terreinen (26607).

Deze koninklijke boodschap, met de
erbij behorende stukken, is al
gedrukt en rondgedeeld;

2. de volgende voorstellen van wet:
Wijziging van de begroting van de

uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van Volkshuisvesting,
Ruimtelijke Ordening en Milieube-
heer (XI) voor het jaar 1998 (slotwet)
26613);
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Wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van Landbouw, Natuur-
beheer en Visserij (XIV) voor het jaar
1998 (slotwet) (26614);

Wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van het
gemeentefonds voor het jaar 1998
(slotwet) (26619);

Wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van het
Infrastructuurfonds voor het jaar
1998 (slotwet) (26621).

Deze voorstellen van wet zijn al
gedrukt en rondgedeeld;

3. de volgende brieven:
een, van de minister-president,

minister van Algemene Zaken, ten
geleide van het verslag van het
werkbezoek aan Macedonië, Albanië
en de NAVO-vliegbasis in Amendola
(26000-III, nr. 11);

een, van de ministers van
Buitenlandse Zaken en voor
Ontwikkelingssamenwerking, over de
stand van zaken in de bilaterale
relatie met Suriname (20361, nr. 93);

een, van de ministers van
Buitenlandse Zaken, van Defensie en
voor Ontwikkelingssamenwerking,
inzake de militaire en civiele
implementatie van VR-resolutie 1244,
het vertrek van de Servische troepen
en nieuwe vluchtelingenstromen uit
Kosovo (22181, nr. 286);

een, van de minister van Justitie,
ten geleide van de Financiële
verantwoording over het jaar 1998
(26541, nr. 14);

een, van de minister van Justitie
en de staatssecretaris van Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport, inzake
ouderbijdrage (26211, nr. 10);

vier, van de minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, te weten:
een, inzake evaluatie van het
herziene decoratiestelsel (24827, nr.
4);
een, over de Subsidieregeling
algemene vorming en scholing
politiek kader in Midden- en
Oost-Europa (26200-VII, nr. 57);
een, inzake uitvoering van de motie
van het lid Wagenaar (26000-VII, nr.
58);
een, over de aanbevelingen uit het
evaluatierapport van het crisis-
onderzoeksteam (COT) over de
totstandkoming van de politie-CAO
1999-2000 (26386, nr. 5);

een, van de minister voor Grote
Steden- en Integratiebeleid, ten
geleide van de voortgangsrapportage

over de aanpak van het millennium-
probleem (25674, nr. 49);

drie, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, inzake oordeel over de acht
moties ’’Maatwerk voor morgen’’
(23328, nr. 57);
een, inzake reactie op de rapportage
’’Inzicht in keuzen’’, de keuze-
rapportage van de regievoerder
vbo-mavo, en ’’IPO-samenleving
provinciale adviezen vmbo’’ (24578,
nr. 19);
een, over ’’Zicht op kwaliteit
ontwikkeling van artistiek talent in
het kunstonderwijs’’ (25802, nr. 12);

twee, van de minister van
Financiën, te weten:
een, ten geleide van de Financiële
verantwoording van de Nationale
Schuld (IXA) over het jaar 1998
(26541, nr. 16);
een, ten geleide van de Financiële
verantwoording over het jaar 1998
(26541, nr. 18);

een, van de staatssecretaris van
Defensie, over de procedure voor de
wijziging van de omvang van het
luchtvaartterrein van het Marine-
vliegkamp De Kooy (26200-X, nr. 37);

een, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, ten
geleide van de Financiële verant-
woording over het jaar 1998 (26541,
nr. 22);

vier, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, te weten:
een, over de nota Veiligheidsbeleid
burgerluchtvaart (NVB) (24804, nr.
21);
een, inzake aanvullingen op het
wetsvoorstel rekeningrijden (25816,
nr. 6);
een, over de beoogde vorm van het
Nationaal verkeers- en vervoersplan
(NVVP) (26200-XII, nr. 37);
een, ten geleide van de Financiële
verantwoording over het jaar 1998
(26541, nr. 20);

een, van de ministers van Verkeer
en Waterstaat en van Volkshuisves-
ting, Ruimtelijke Ordening en
Milieubeheer, over het NVVP
(26200-XII, nr. 38);

twee, van de minister van
Economische Zaken, te weten:
een, over de privatisering van
elektriciteitsbedrijven (25097, nr. 26);
een, ten geleide van voortgangsrap-
portage over de lopende activiteiten
tot en met eind mei 1999 (in het
kader) van het Millennium Platform
(25674, nr. 48);

een, van de staatssecretaris van
Economische Zaken, ten geleide van
verslag van de Consumentenraad
(21501-15, nr. 42);

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
ten geleide van de Financiële
verantwoording over het jaar 1998
(26541, nr. 24);

twee, van de staatssecretaris van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
te weten:
een, ten geleide van verslag van de
Raad van visserijministers in
Luxemburg (21501-17, nr. 75);
een, over informatie over een nieuwe
ziekte bij koeien (26200-XIV, nr. 59);

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport en
de staatssecretaris van Landbouw,
Natuurbeheer en Visserij, inzake
meer waarborgen voor de kwaliteit
van veevoeders (26577, nr. 14);

een, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over de dagopvang voor ZMLK-
schoolverlaters (26200-XVI, nr. 72).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

4. de volgende brieven:
een, van de minister voor

Ontwikkelingssamenwerking, inzake
evaluatie Nederlandse cofinanciering
met de Wereldbank;

drie, van de minister van Onder-
wijs, Cultuur en Wetenschappen, te
weten:
een, ten geleide van de tekst van de
Bolognaverklaring;
een, inzake decentrale toelating;
een, inzake opzet en organisatie
omscholing informatica;

twee, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, te weten:
een, inzake vergelijking luchthaven-
gelden en kerosineprijzen;
een, ten geleide van rapporten
Gezondheidskundige Evaluatie
Schiphol (GES);

een, van de minister van
Economische Zaken, inzake de
Generieke steun voor de zeescheeps-
nieuwbouw;

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
ten geleide van het
Landbouwonderwijsverslag 1998;

een, van de staatssecretarissen
van Sociale Zaken en Werkgelegen-
heid, ten geleide van onderzoeks-
rapport ’’Investeren in kwaliteit
loont’’;

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
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ten geleide van het advies van de
Gezondheidsraad ’’Opsporing en
behandeling van adolescenten met
schizofrenie’’.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

5. een brief van de Assembly of The
Western European Union, ten geleide
van de tekst van de vergadering van
de Assembly in Parijs van 14 t/m 17
juni 1999.

De voorzitter stelt voor, deze brief
door te zenden aan de betrokken
commissie;

6. een brief van de Ambassadeur van
Suriname, inzake diplomatieke Nota
nr. 5013.

De voorzitter stelt voor, deze brief
door te zenden aan de betrokken
commissie;

7. de volgende adressen:
een, van mevrouw C. v.d.

Heuvel-Reuvers te Wageningen, met
betrekking tot een betalingsregeling
voor een aanslag
inkomstenbelasting/premie volksver-
zekeringen;

een, van G.J. van der Meulen te
Barneveld, met betrekking tot
kwijtschelding van
inkomstenbelasting/premie volksver-
zekeringen;

een, van A. Chaghouani te Utrecht,
met betrekking tot een executoriale
verkoop in verband met een
belastingschuld;

een, van R.J.P. Borsboom te
Leiderdorp, met betrekking tot een
betalingsregeling voor een aanslag
inkomstenbelasting/premie volksver-
zekeringen over het jaar 1997;

een, van mevrouw M. Kunel-de
Boer te ’s-Gravenhage, met
betrekking tot een verzoek om
kwijtschelding van een aanslag
inkomstenbelasting/premie volksver-
zekeringen over het jaar 1997;

een, van N.J. Bostantzoglou te
Amsterdam, met betrekking tot aftrek
voor ondersteuning van buitenlandse
verwanten als buitengewone last.

Deze adressen zijn in handen gesteld
van de commissie voor de Verzoek-
schriften;

8. de volgende brieven:

een, van het gemeentebestuur van
Brederwiede, inzake referendum
Brederwiede;

een, van ir. J. van der Gaag, over
klonen;

een, van drs. M. Speijer, ten
geleide van het rapport Joodse
Levensverzekeringen en Pensioenen
1940-1945.

Deze brieven e.a. liggen op de griffie
ter inzage.

Lijst van ingekomen stukken

Tweede Kamer Ingekomen stukken
29 juni 1999
TK 94 94-5459


